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Задания по письму 

 
 

Для ответов на задания 1 и 2 используйте чистый лист. Черновые пометки 
могут делаться прямо на листе с заданиями, или можно использовать 
отдельный черновик. При выполнении заданий 1 и 2 особое внимание 
обратите на то, что Ваши ответы будут оцениваться только по записям, 
сделанным на чистом листе. Никакие записи черновика не будут 
учитываться экспертом. Обратите внимание также на необходимость 
соблюдения указанного объёма текста. Тексты недостаточного объёма, а 
также часть текста, превышающая требуемый объём, не оцениваются. 
Запишите сначала номер задания (1, 2), а затем ответ на него. 
 

 
 
 

 
 

You have received a letter from your English-speaking pen-friend Glenn who 
writes: 
 
… My dream has finally come true! I got a really good flute for my birthday! I’ve 
been taking flute lessons for quite a while, and now I’m all set for an important 
music competition. Does anyone in your family play a musical instrument? Which 
instrument is it, if any? What kind of music do you like listening to? What role does 
music play in your life? 
By the way, my big sister Anne is getting married next week… 
 
Write a letter to Glenn. 
In your letter 

– answer his questions 
– ask 3 questions about Anne’s wedding 

Write 100–140 words. 
 
Remember the rules of letter writing. 
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Выберите только ОДНО из двух предложенных высказываний (2.1 или 2.2), 
укажите его номер на чистом листе и выразите своё мнение по 
предложенной проблеме согласно данному плану. 
 
Comment on one of the following statements. 
 
 
 

 
 

Learning poems by heart strengthens your memory. 
 
 

 
 
 
 

 

Traditional school textbooks should be replaced by e-books. 
 
What is your opinion? Do you agree with this statement? 
Write 200–250 words. 
Use the following plan: 

− make an introduction (state the problem paraphrasing the given statement) 
− express your personal opinion and give 2–3 reasons for your opinion 
− express an opposing opinion and give 1–2 reasons for this opposing opinion 
− explain why you do not agree with the opposing opinion 
− make a conclusion restating your position 

 
 

 

2.1 
 

2.2 
 



Английский язык. ЕГЭ. Тренинг по разделу «Письмо»  3 

© СтатГрад 2019−2020 уч. г. Публикация в интернете или печатных изданиях без письменного 
согласия СтатГрад запрещена 

 
 

 

 

Для ответов на задания 3 и 4 используйте чистый лист. Черновые пометки 
могут делаться прямо на листе с заданиями, или можно использовать 
отдельный черновик. При выполнении заданий 3 и 4 особое внимание 
обратите на то, что Ваши ответы будут оцениваться только по записям, 
сделанным на чистом листе. Никакие записи черновика не будут 
учитываться экспертом. Обратите внимание также на необходимость 
соблюдения указанного объёма текста. Тексты недостаточного объёма, а 
также часть текста, превышающая требуемый объём, не оцениваются. 
Запишите сначала номер задания (3, 4), а затем ответ на него. Если одной 
стороны бланка недостаточно, Вы можете использовать другую его 
сторону. 
 
 

 
 

 
 

You have received a letter from your English-speaking pen-friend Martin who 
writes: 
 
… It is almost spring, but surprisingly, it snowed last Wednesday! This was the 
first snow we’d had in more than two years! Everyone got very excited. My brother 
and I made a snowman in the back yard. All the roads became very slippery, so 
school was cancelled, and many businesses like banks were closed for two days. In 
which weather conditions does school in Moscow get cancelled? What was the last 
time you experienced it, if ever? What is the weather like in Moscow now? 
By the way, our snowman turned out so good, they even put its picture in the local 
newspaper! … 
 
Write a letter to Martin. 
In your letter 

– answer his questions 
– ask 3 questions about Martin’s snowman. 

Write 100–140 words. 
 
Remember the rules of letter writing. 
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Выберите только ОДНО из двух предложенных высказываний (4.1 или 4.2), 
укажите его номер и выразите своё мнение по предложенной проблеме 
согласно данному плану. 
 
Comment on one of the following statements. 
 
Music and art should be studied more seriously at secondary schools. 
 
Watching YouTube videos is the best way to learn something new. 
 
 
What is your opinion? Do you agree with this statement? 
Write 200–250 words. 
Use the following plan: 

− make an introduction (state the problem paraphrasing the given statement) 
− express your personal opinion and give 2–3 reasons for your opinion 
− express an opposing opinion and give 1–2 reasons for this opposing opinion 
− explain why you do not agree with the opposing opinion 
− make a conclusion restating your position 

 
 
 

 

 

4.1 
 

4.2 
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Для ответов на задания 5 и 6 используйте чистый лист. Черновые пометки 
могут делаться прямо на листе с заданиями, или можно использовать 
отдельный черновик. При выполнении заданий 5 и 6 особое внимание 
обратите на то, что Ваши ответы будут оцениваться только по записям, 
сделанным на чистом листе. Никакие записи черновика не будут 
учитываться экспертом. Обратите внимание также на необходимость 
соблюдения указанного объёма текста. Тексты недостаточного объёма, а 
также часть текста, превышающая требуемый объём, не оцениваются. 
Запишите сначала номер задания (5, 6), а затем ответ на него. Если одной 
стороны бланка недостаточно, Вы можете использовать другую его 
сторону. 
  
 
 

 
 

 
 

You have received a letter from your English-speaking pen-friend Linda who 
writes: 
 
… I’ve recently joined a yoga group. We meet every Saturday afternoon in the 
park, and it’s free. The instructor is really patient. I’ve been dreaming of doing 
headstands for so long and now I can do both headstands and handstands! What 
do you do to keep fit? What advantages do you see in exercising as a group rather 
than on your own, if any? Do you believe it is important to have an instructor and 
why or why not?  
By the way, my big brother wrote a children’s book and it got published! … 
 
Write a letter to Linda. 
In your letter 

– answer his questions 
– ask 3 questions about the children’s book. 

Write 100–140 words. 
Remember the rules of letter writing. 
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Выберите только ОДНО из двух предложенных высказываний (6.1 или 6.2), 
укажите его номер на чистом листе и выразите своё мнение по 
предложенной проблеме согласно данному плану. 
 
Comment on one of the following statements. 
 
It is better to go to university far away from your home-town than to continue 
living with your parents. 
 
It is important to teach beautiful handwriting to young children. 
 
What is your opinion? Do you agree with this statement? 
 
Write 200–250 words. 
 
Use the following plan: 

– make an introduction (state the problem paraphrasing the given statement); 
– express your personal opinion and give 2–3 reasons for your opinion; 
– express an opposing opinion and give 1–2 reasons for this opposing opinion; 
– explain why you do not agree with the opposing opinion; 
– make a conclusion restating your position. 

 
 
 

 

 
 

6.1 
 

6.2 
 


